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 PROTOKÓŁ nr XVIII/16  

 

z XVIII  sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 28 grudnia 2016 roku w godz. od  14
00

 – 

18
00

  w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie przy ul. Adama Mickiewicza 5.    

 

W sesji uczestniczyło 14 radnych na ogólny stan 15 radnych. 

Radny Andrzej Stachowiak – nieobecny usprawiedliwiony. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

 

Ponadto w sesji udział wzięli:   

1. sołtysi gminy Żerków    

Lista obecności stanowi załącznik nr  2  do niniejszego protokółu. 

oraz: 

2.   Jacek Jędraszczyk    - Burmistrz Miasta i Gminy Żerków, 

3. Bronisława Rogacka  - Skarbnik Gminy Żerków, 

4. Michał Surma   - Sekretarz Gminy 

5. Zbigniew Kuzdżał   - członek Zarządu Powiatu Jarocińskiego, 

6. Wojciech Tomalak   - dyrektor Gimnazjum w Żerkowie 

wraz z uczniami  

7. Maciej Łączny   - dyrektor OKiR „MCT” w Żerkowie 

8. Przedstawiciele mediów:  -  „Gazety Jarocińskiej”,  „Życie Jarocina”. 

Porządek obrad XVIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z  zaproszeniem przekazano radnym  

w dniu 21 grudnia 2016 r. na wspólnym posiedzeniu komisji Rady.  Projekt WPF na lata 2017 – 

2022 oraz projekt budżetu na rok 2017 przekazano radnym w dniu 23 listopada 2016 r.   

 

Punkt l - Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Żerkowa pani Barbara Urbańska o godz. 14
00

 otworzyła  

XVIII sesję Rady Miejskiej. Powitała Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, Skarbnika Gminy, 

Sekretarza Gminy, sołtysów, przedstawicieli lokalnych gazet, przybyłych gości, Dyrektora 

Gimnazjum w Żerkowie wraz z uczniami, Dyrektora MCT, pracowników Urzędu oraz radnego 

powiatowego- członka Zarządu, radnych Rady Miejskiej Żerkowa. 

Przewodnicząca stwierdziła, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 14  radnych  

w związku z tym Rada jest władna podejmować prawomocne uchwały. 

 

Punkt 2 - Przedstawienie porządku obrad sesji. 

Przewodniczący przedłożył propozycję porządku obrad XVIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa  

w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

4. Interpelacje i zapytania radnych.   

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

6. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2017,  

2) zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej Żerkowa na rok 2017, 

3) Gminnego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na  

rok 2017,  

4) przyjęcia "Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe 

dla Gminy Żerków", 

5) określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci  

w wieku do lat 5 w publicznym przedszkolu prowadzonym przez gminę Żerków, 

6) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2016 rok. 
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7. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2017 – 2022 

1) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2017-

2022. 

8. Uchwalenie budżetu Miasta i Gminy na rok 2017 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej, 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu Miasta  

i Gminy Żerków na  2017 rok, 

3) odczytanie opinii RIO w Poznaniu o możliwości sfinansowania deficytu ustalonego  

w projekcie uchwały budżetowej Gminy Żerków na 2017 r., 

4) odczytanie opinii komisji stałych Rady Miejskiej, 

5) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i wniesionymi autopoprawkami, 

6) głosowanie uchwały.  

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

10. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  

11.  Zamknięcie obrad sesji.    

Przewodnicząca zapytała kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad? 

Wobec braku uwag Przewodnicząca poddała pod głosowanie przedstawiony porządek obrad, 

który Rada przyjęła jednogłośnie:  14 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujący się”  

w obecności 14 radnych na sali obrad. 

/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokółu/. 

Przed rozpoczęciem prac Rady Przewodnicząca poprosiła Sekretarza Gminy o krótkie 

wprowadzenie a operatora o przedstawienie prelekcji filmu promującego Gminę  Żerków. 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że w ramach prowadzonej polityki promocyjnej gminy Żerków został 

nakręcony film promujący tereny gminy jako Szwajcarii Żerkowskiej. Film chcielibyśmy 

Państwu przedstawić dziś jako premierę.   

Radni oklaskami wyrazili swoją aprobatę do przedstawionego materiału. 

Sekretarz Gminy dodał, że nakręcono dużo materiału na kilka godzin. Film przedstawiony jest 

pierwszym montażem z tego materiału bardzo szybki i dynamiczny promujący dany teren. 

Montaż kolejnych filmów może być utworzony tematycznie. 

Przewodnicząca powiedziała, że gmina i jej krajobraz zostały przepięknie przedstawione.     

Przewodnicząca przechodząc do kolejnego tematu poprosiła młodzież z Gimnazjum  

w Żerkowie, która przybyła na sesję wraz z Dyrektorem. 

Przedstawiciele społeczności uczniowskiej Gimnazjum w Żerkowie podziękowali radnym Rady 

Miejskiej Żerkowa, Przewodniczącej i Burmistrzowi. Dziękując za piękny gest w postaci ławek 

szkolnych, żaluzji, który pokazuje, że warto inwestować w nas- młodzież. Dziękujemy. 

Dyrektor Gimnazjum zabierając głos podziękował w imieniu swoim za wsparcie, ponieważ 

udało się uczynić szkołę bardziej podmiotową dla młodzieży. Dzięki tym zmianom poczuli się, że 

są właścicielami tej szkoły, że  mogą oni decydować o jej wizerunku. 

Przewodnicząca życzyła aby uczniowie w szkole dobrze się czuli i uzyskiwali jak najlepsze 

wyniki w nauce.   

Burmistrz powiedział, że zadanie nie było robione dla splendoru tylko dla poprawienia 

warunków. Dziękuje, że inwestycja została zauważona, że jest po prostu potrzebna, aby budynek 

spełniał właściwa funkcję. Burmistrz podkreślił, ze zadanie należy powtórzyć w kolejnym roku 

budżetowym, aby druga część budynku była taka sama.   

  

Punkt 3 - Przyjęcie protokołu z obrad  XVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Protokół z XVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie bez uwag: 14 głosami 

„za”. Protokół z XVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 27 października 2016 r. 

wyłożono do wglądu w biurze Rady Miejskiej oraz na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 21 

grudnia 2016r. i przed obradami XVIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa w dniu 28 grudnia  

2016 r. 
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Punkt 4 -  Interpelacje i zapytania radnych.      

Radna Maria Sołtysiak zapytała odnośnie kursu autobusu przez Stęgosz. Czy zostało wyjaśnione, 

że autobusy będą nadal kursowały tak jak do tej pory, czy będzie zmiana, czy te kursy wykona 

inna firma? 

 

Punkt 5 - Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XVII sesji Rady Miejskiej       

Żerkowa. 

Powyższe sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Rady na podstawie materiałów 

opracowanych dla radnych. Sprawozdanie Rada przyjęła bez uwag, stanowi załącznik  

nr 4 do protokółu. 

 

Punkt 6 - Podjęcie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie:  

1) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2017,  

Przewodnicząca wyjaśniła, że radni mieli możliwość zapoznania się z planem i jego omówienia 

na posiedzeniach komisji. 

Wobec braku uwag, przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  

14 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali   

w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XVIII/128/16 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2017,  stanowi  załącznik nr 5 do 

protokołu. 

 

2) zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej Żerkowa na rok 2017, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały, który dotyczył planów pracy na rok2017 dla:  

 Komisji Planowania i Finansów oraz Oświaty, Kultury i Współpracy z Zagranicą na rok 

2017 

 Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 

na rok 2017 

Wobec braku uwag do w/w planów komisji na rok 2017 przystąpiono do głosowania, uchwałę 

przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”  

w obecności 14 radnych na sali  w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XVIII/129/16 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie 

zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej Żerkowa na rok 2017,  stanowi  

załącznik nr 6 do protokołu. 

 

3) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 

rok 2017,  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujący się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XVIII/130/16 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie 

Gminnego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 

2017, stanowi  załącznik nr 7 do protokołu. 

 

4) przyjęcia "Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa 

gazowe dla Gminy Żerków", 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujący się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  
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Uchwała Nr XVIII/131/16 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie 

przyjęcia "Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla 

Gminy Żerków", stanowi  załącznik nr 8 do protokołu. 

 

5) określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci  

w wieku do lat 5 w publicznym przedszkolu prowadzonym przez gminę Żerków, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Ponadto poprosiła 

Sekretarza Gminy o wyjaśnienie czego projekt uchwały dotyczy? 

Sekretarz Gminy powiedział, że dzieci 6 letnie w przedszkolu zostały objęte subwencją 

oświatową i nie można pobierać za nie opłaty w wysokości 1,00 zł. Obecnie opłata dotyczy 

przedszkola i obejmuje dzieci do lat 5 powyżej 5 godzin.  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14  głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujący się” w obecności 14 radnych na sali   

w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XVIII/132/16 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie 

określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do lat 

5 w publicznym przedszkolu prowadzonym przez gminę Żerków, stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

 

6) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2016 rok. 

Przewodnicząca poprosiła panią Bronisławę Rogacka skarbnika gminy o przedstawienie projektu 

uchwały wraz z uzasadnieniem. Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały wraz  

z uzasadnieniem i załącznikami wyjaśniając, że  kwoty dochodów i wydatków budżetowych   nie 

ulegają zmianie i wynoszą po stronie: 

 dochodów do kwoty   43.599.334,42  zł 

 wydatków do kwoty   47.504.581,07  zł 

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie wyjaśniając, że Wojewódzki Fundusz Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu przekazał dotację celową w kwocie 10.332,- zł na 

"Opracowanie Planu Gospodarki Niskoemisyjnej". 

Ponadto zgodnie z załącznikiem Nr 1 do  uchwały zwiększono plan dochodów własnych  

w poszczególnych paragrafach w celu urealnienia planu po stronie dochodów. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła , że dokonano zwiększenia i przesunięcia w planie budżetu po stronie 

wydatków wydziale: 

 700 - zwiększano plan o 11.100,- zł na opłacenie usług związanych z inwentaryzacją lokali, 

wyceną nieruchomości, aktualizacją działek oraz opracowaniem decyzji o warunkach 

zabudowy, 

 754 - ustalono dotację dla OSP Komorze Przybysławskie w kwocie 68.000,- zł na zakup 

samochodu strażackiego i koszty związane z przetargiem. Zadanie nie będzie dotacja jako 

zakup inwestycyjny tylko dotacją dla danej jednostki.  Kwotę 10.000,- zł przesunięto na 

remont remizy OSP w Chrzanie, 

 801 - dokonano drobnych przesunięć w ramach rozdziałów tj. nie wykorzystany plan 

 852 - zwiększono plan o 10.000,- zł na opłacenie remontów w "Domu Pomocy Społecznej"  

w Raszewach, 

 901 - zwiększono plan o 15.000,- zł na opłacenie usług związanych z remontem pomp na 

sieci kanalizacyjnej, 

 921 - zwiększono się dotację na działalność statutową dla MCT Żerków o kwotę 19.800,- zł. 

Ogółem budżet po stronie dochodów i wydatków zwiększa się o kwotę 133.900,- zł. 

Dodała, ze w przypadku zwiększenia i zmniejszenia dotacji w tym przypadku w oświacie co 

przedstawia zał. nr 3. Ponadto ZAZ „Promyk” w Żerkowie wypracował większe dochody o 

czym mówi zał. Nr 4. 
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Skarbnik Gminy podkreśliła, że wprowadzenie zmian jest niezbędne w celu prawidłowego 

wykonania budżetu. 

Radny Wojciech Raś zwrócił uwagę, że najpierw należy środki planować a później je 

wydatkować. Zmiany, które dziś podejmujemy muszą być, ale jakby, jesteśmy stawiani pod 

ścianą, że  musimy je uchwalić. Wydatki „MCT” były wyjaśnione są one zasadne, ale gdybyśmy 

ich nie uchwalili? 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że sprawa była przedstawiona na wspólnym posiedzeniu komisji 

Rady. Środki były wydatkowane wcześniej, ale Dyrektor MCT wyjaśnił, że  nic by się nie stało, 

gdyby Rada ich nie uchwaliła, ponieważ wydatki zostały sfinansowane z działalności 

gospodarczej. W związku z tym, że Dyrektor MCT chciał rozliczyć się miedzy działalnością 

statutową a dochodami własnymi, czyli działalnością gospodarczą wniósł taki wniosek, który 

uwzględniono w projekcie uchwały. Podkreśliła, że sprawa szczegółowo została omówiona na 

wspólnym posiedzeniu komisji Rady i nie było żadnych uwag w tym względzie.  

Burmistrz trudno nie przyznać panu radnemu racji. Wiedzieliśmy wcześniej, że wykonano 

więcej zadań zakresu kultury, ale sprawa wypłynęła przy omawianiu funkcjonowania MCT. 

Odbyło się także spotkanie dyrektorów jednostek w sprawie dyscypliny finansów publicznych  

i sytuacja nie powinna się powtórzyć.   

Radny Bogdan Bożejewicz zapytał co zdrożało u strażaków o 1100,00 zł, czy zabrakło?  

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że zwiększono wydatki. Zwiększając dochody zwiększono 

wydatki. Dotacje przekazywane dla poszczególnych jednostek OSP zostały  urealnione. 

Burmistrz dodał, że nic nie brakło. Wcześniej wszystkie dotacje przechodziły przez budżet 

gminy, co było bardziej czytelne. Obecnie sprzęt staje się własnością jednostki OSP i gmina 

musi zapewnić środki na funkcjonowanie tej jednostki. Takie są wymogi, które są bardziej 

księgowe niż organizacyjne. 

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  

14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na 

sali  w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XVIII/133/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie 

wprowadzenia zmian do budżetu na  2015 rok,  stanowi  załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Przewodnicząca zarządziła 5 minutową przerwę w obradach. 

Po przerwie Przewodnicząca przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Punkt 7 - Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata  

2017 – 2022. 

Przewodnicząca poprosiła skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie projektu 

uchwały w sprawie WPF Miasta i Gminy Żerków na lata 2017 – 2022. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że WPF zaplanowano na okres 5 lat tj. od 2017 – 2022. Wartości 

oparto na danych ze sprawozdań 2014 i 2015 r. i wykonanie budżetu za III kwartały roku 2016 r. 

oraz przewidywane wykonanie budżetu w roku 2016 jako roku bazowego do planowania na lata 

objęte prognozą. Ponadto przyjęto, że budżet w ciągu roku wzrośnie o około 2 mln zł, gdzie 

planowane dochody ogółem na rok 2017 wynoszą 42.139.806,28 zł. Wydatki zaplanowano  

w wysokości 51.382.438,40 zł. Skarbnik wyjaśniła, że planowane a nie wykonane zadana 

inwestycyjne roku 2016 przeszły do realizacji na rok 2017. W WPF-ie uwzględniono nowe 

zadania, na które zachodzi konieczność zaciągnięcia kredytu w roku 2017 w kwocie 

11.033.000,00 zł, co wykazano w przychodach. Natomiast w rozchodach wykazano kwotę 

1.790.000,00 zł i jest to spłata wcześniej zaciągniętych pożyczek a umorzenie pożyczki stanowi 

kwotę 208.000,00 zł.  Ustalono deficyt budżetu na rok 2017, który stanowi kwotę 9.243.000,00 

zł. Skarbnik Gminy podkreśliła, że w WPF jest zaplanowana spłata zaciągniętych pożyczek  

i kredytów z dochodów własnych.  

Wieloletnia Prognoza Finansowa przedstawia wykaz przedsięwzięć na lata 2017 – 2022  

z podziałem na wydatki bieżące i majątkowe z określonym limitem na rok 2017. Ponadto 
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uwzględnia dwa nowe przedsięwzięcia majątkowe z łącznymi nakładami i limitem na rok 2017 

oraz ze wskazaniem przy pomocy jakich środków zewnętrznych zadania zostaną zrealizowane. 

Skarbnik wyjaśniła, że wartości w tabelach nie zawsze się bilansują, ponieważ dochody 

przedstawione są ogółem, a później wybiórczo przedstawione poszczególne dochody. 

 

1) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2017 – 2022 

i dyskusja 

Wiceprzewodniczący Grzegorz Andraszak odczytał Uchwałę SO-0957/44/17/2016 Składu 

Orzekającego RIO w Poznaniu z dnia 12 grudnia 2016 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków. 

Uchwała wyrażająca  pozytywną  opinię o WPF-ie z uwagą zawartą w pkt III, stanowi załącznik 

nr 11 do protokołu. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję w sprawie WPF na lata 2017-2022, prosząc Skarbnika 

Gminy o ustosunkowanie się do uwagi RIO zawartej w opinii. 

Skarbnik gminy pani Bronisława Rogacka odpowiedziała, że przy przedstawianiu projektu WPF 

na lata 2017 – 2022 wspomniała, że nie wszystkie zapisy w WPF bilansują się, albo mają wpływ 

na budżet. Projekt WPF nie jest zgodny w 100 % z budżetem, o czym nadmieniła RIO, że 

nastąpiły rozbieżności. Natomiast dzięki działalności instruktarzowej zwrócono uwagę, że  

w WPF jak się nie bilansuje, to nastąpiła pomyłka. Wpisując kwotę wydatków na inwestycję 

nastąpiła różnica o 100 tys. zł między dotacjami a wydatkami na inwestycje. Ogółem wydatki 

inwestycyjne się zgadzają. W związku z tym była taka rozbieżność. 

Ponadto Skarbnik Gminy przyznała, że popełniła błąd w określeniu limitów dla trzech 

przedsięwzięć związanych z wprowadzaniem danych do programu, gdzie uwzględnia się dane 

historyczne z roku 2014, 2015 i 2016 z wyprzedzeniem do roku 2022. Ostatnie zapisy przy 

przyjętym projekcie były do roku 2020 to kolejne zapisy przyjmuje się jako zerowe. Łączny 

limit, który nie zawsze musi się zgadzać z łącznymi nakładami, ale nie może ich przekroczyć.  

W tym przypadku nie wypełnienie ostatnich kolumn tabeli WPF  spowodowało, że program 

przypisał dane limitów, które zostały wprowadzone uchwałą zmieniającą do WPF na lata 2016 - 

2019 w dniu 27 października 2016 r. i uchwały budżetowej b.r.  W związku z tym dostosowano 

się do wniesionych wskazań RIO i Państwo Radni otrzymali aktualny wykaz przedsięwzięć  

z prawidłowymi limitami.  

Skarbnik Gminy dodała, że przy nakładach na małą architekturę w Żerkowie. Wydatki 

poniesione od 2014 – 2016 , które łącznie wynoszą ok. 250 tys. zł tj.:- budowa sieci 

kanalizacyjnej - 41 tys. zł , modernizacja sali w Szczonowie - 12 tys. zł., modernizacja SUW  

w Podlesiu - 45 tys. zł, przebudowa oczyszczalni ścieków w Raszewach – 55 tys. zł, przebudowa 

drogi Lisew – Ludwinów za wykonanie dokumentacji – 80 tys. zł. Na dzień dzisiejszy jest to 

kwota 80.565,00 zł. Podkreśliła, że wydatki są zgodne z wydatkami budżetu. 

Przewodnicząca podsumowując powiedziała, że RIO w Poznaniu wyraziła pozytywną opinię  

z uwagami o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia WPF dla Miasta i Gminy Żerków, do 

których wyjaśnień udzieliła Skarbnik Gminy oraz  które uwzględniono w omawianym projekcie 

uchwały. Przewodnicząca zapytała czy są pytania lub uwagi?   

Radny Sebastian Nowaczyk zapytał jak się ma przesunięcie z roku 2016 na rok 2017 wydatków 

przedsięwzięć w wysokości 500 tys. zł po uwadze z RIO? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że RIO w Poznaniu wyraziła opinię pozytywną zgodnie  

z uwagą, którą uwzględniono. 

Radny Sebastian Nowaczyk, ale zrobiono to na dziś. 

Skarbnik odpowiedziała, że nie jest to przeszkodą bo nie przesunięto żadnych wskaźników.  

Radny Bogdan Bożejewicz powiedział, że opracowanie projektu omawianej uchwały z wykazem 

przedsięwzięć jest bombą na wodzie, palcem pisane. Powiedziała Pani, że ostatnia zmiana jest  

z października br. do WPF, a tym co otrzymaliśmy wcześniej i dziś są duże zmiany. 
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Skarbnik Gminy odpowiedziała, że wyjaśniała na wspólnym posiedzeniu komisji Rady, że o 500 

tys. zł zmniejszono wydatki budżetowe, z czego wychodzi, że wskaźniki się zwiększyły na 

korzyść, ponieważ poszliśmy w inwestycje, a nie w wydatki bieżące. Wydatki bieżące 

zmniejszono  o 100.000,00 zł - woda, 200.000,00 zł - drogownictwo i 200.000,00 zł - oświata. 

Natomiast zwiększono o 500.000,00 zł nakłady inwestycyjne w dziale 921 rozdział 92109 na 

zadanie „Budowa obiektu rekreacyjnego na osiedlu w Żerkowie” na zapłacenie faktury, która 

będzie do realizacji w miesiącu styczniu.  

Radny nie był usatysfakcjonowany z wyjaśnienia twierdząc nadal, że w poprzednim projekcie 

były inne zapisy i teraz są inne. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że WPF jest zapisany zgodnie z zasadami wprowadzonymi przez 

Ministra Finansów, które należy spełnić. A co do limitu na końcu tabeli, to nie musi się zgadzać  

z budżetem, z łącznymi nakładami, ale nie może przekroczyć łącznych nakładów. Wcześniej 

wyjaśniałam, że zostały zaciągnięte z budżetu roku 2016 trzy zadania na 1.200 tys. zł i 1.300 tys. 

zł. Na uzdatnianie wody w budżecie jest 1.200 tys. zł a program zaciągnął błędnie 1.300 tys. zł. 

Teraz dokonano prawidłowych zapisów kolejno  700 tys. zł,  990 tys. zł  

Radny Bogdan Bożejewicz przerwał wyjaśnienia pani Skarbnik – jesteśmy w innej bajce, może 

limit do niczego nie zobowiązuje, ale sam fakt. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że starała się wyjaśnić dokładnie. 

Radny Sebastian Nowaczyk zapytał jak wyglądają przy stawkach bieżących opłaty za wywóz 

odpadów komunalnych. 

Skarbnik zwróciła uwagę radnemu, że jest omawiany projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

WPF na lata 2017 – 2022. 

Przewodnicząca wyjaśniła, że ten temat można omówić przy uchwalaniu budżetu na rok 2017.  

Przewodnicząca podziękowała Skarbnikowi Gminy za udzielone wyjaśnienia i zwróciła się do 

radnych czy mają jeszcze pytania do treści omawianego projektu uchwały?  

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością:  

13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” w obecności 14 radnych na sali  

w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XVIII/134/16 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie 

uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2017 -2022, stanowi  

załącznik nr 12 do protokółu. 

 

Punkt 8 -  Uchwalenie budżetu Miasta i Gminy na rok 2017 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej, 

Przewodnicząca poprosiła Skarbnika Gminy o przedstawienie projektu uchwały budżetowej na 

rok 2017. 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały budżetowej wg planu dochodów i wydatków  

w działach i rozdziałach klasyfikacji budżetowej, które obejmują w szczególności:     

Dochody budżetu na rok 2017 w wysokości - 42.139.438,20   zł 

z tego: 

 dochody bieżące w kwocie – 41.569.438,00 zł, 

 dochody majątkowe w kwocie – 570.000,00 zł, 

 dotacje celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych  

w wysokości 11.414.721,00 zł 

 dotacje celowe na realizacje zadań w drodze umów lub porozumień między jednostkami 

w wysokości 125.000,00 zł 

Wydatki budżetu na rok 2017 w wysokości  51.382.438,20  zł  

z tego: 

 wydatki bieżące w wysokości 38.531.203,20 zł,  

 wydatki majątkowe w wysokości 12.851.235,20 zł,  
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 wydatki na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych  

w wysokości 11.414.721,00  zł 

 wydatki na realizacje zadań w drodze umów lub porozumień między jednostkami  

w wysokości 175.000,00 zł 

Deficyt budżetowy w wysokości 9.243.000,00 zł będzie sfinansowany przychodami z tytułu 

zaciągniętych pożyczek i kredytów. Planowane przychody to kwota 11.033.000,00 a planowane 

rozchody stanowią kwotę 1.790.00,00 zł. Określono limit zaciągniętych kredytów  

i pożyczek w wysokości 12.033.000,00 zł oraz zabezpieczono środki na obsługę długu. 

Podkreśliła, że projekt uchwały budżetowej przewiduje upoważnienia dla Burmistrza do 

zaciągania pożyczek i kredytów oraz dochody i wydatki z tytułu wydawania zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych w kwocie 134.000,00 zł a wydatki w kwocie 135.000,00 zł  

w tym 5.000,00 zł na program przeciwdziałania narkomanii. Ponadto utworzono rezerwy 

budżetowe w wysokościach:  – ogólna 90.000,00 zł , celowa 130.000,00 zł, 

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały budżetowej tj. dochody  

i wydatki w działach i rozdziałach klasyfikacji budżetowej. Przedstawiła zadania inwestycje oraz 

wydatki majątkowe gdzie łączne nakłady wynoszą 12.851.235,20 zł 

Zaznaczyła, że załączniki nr 1 i 2, które są w projekcie uchwały budżetowej mają odbicie do 

dochodów i wydatków budżetowych, załącznik nr 3 „przychody i rozchody” bilansuje budżet 

gminy, natomiast załącznik nr 4 przedstawia wysokość dotacji dla jednostek sektora finansów 

publicznych i jednostek spoza sektora finansów publicznych oraz w załączniku  

nr 5 przedstawiono plan przychodów i kosztów zakładu budżetowego tj. Zakładu Aktywności 

Zawodowej „Promyk”. Załącznik nr 6 mówi o dochodach z wpływów z tytułu  opłat  

i kar związanych z ochroną środowiska. 

Skarbnik Gminy zakończyła na tym przedstawianie projektu uchwały budżetowej na podstawie 

materiałów, które otrzymali radni Rady Miejskiej Żerkowa oraz goście obecni na sali sesyjnej. 

Podkreśliła, że budżet jest zrównoważony i spełnia wymogi ustawy o finansach publicznych oraz 

uzyskał pozytywną opinię wyrażoną przez Skład Orzekający RIO w Poznaniu. 

Przewodnicząca podziękowała Skarbnikowi Gminy za przedstawienie projektu uchwały 

budżetowej na rok 2017. 

 

1) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

Wiceprzewodniczący Grzegorz Andraszak przedstawił  Uchwałę SO-0952/44/17/2016  Składu 

Orzekającego RIO w Poznaniu z dnia 12 grudnia 2015 r. w sprawie opinii o projekcie budżetu 

Miasta i Gminy Żerków na 2017 rok. Uchwała wyraża  pozytywną  opinię, stanowiącą załącznik 

nr 13 do protokołu. 

Przewodnicząca poprosiła ponownie Wiceprzewodniczącego o przedstawienie opinii RIO  

w Poznaniu o możliwości sfinansowania deficytu, ponieważ Miasto i Gmina Żerków ma 

zaciągnięte zobowiązania z tytułu kredytów i pożyczek. 

Wiceprzewodniczący przedstawił uchwałę  SO-951/79/D/17/2016  Składu Orzekającego RIO  

w Poznaniu z dnia 12 grudnia 2016 r. w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu 

ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Żerków na 2017, która wyraża pozytywną 

opinię i stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

3) odczytanie opinii  komisji Rady Miejskiej, 

Przewodniczący Komisji PiForazO pan Bogdan Bożejewicz przedstawił opinię pozytywną  

o projekcie budżetu na rok 2017 obu komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa wraz  

z wprowadzonymi autopoprawkami. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Ewa Marek-Skiba przedstawiła pozytywną opinię  

o projekcie budżetu na rok 2017 z 5 uwagami. 

Opinie stanowią załącznik nr 15 i 16  do protokołu. 
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4) dyskusja nad projektem budżetu i wniesionymi autopoprawkami 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję nad projektem uchwały budżetowej na 2017 rok. 

Skarbnik podziękowała komisjom Rady za pozytywne opinie o projekcie budżetu na rok 2017  

i ustosunkowała się do 5 uwag zawartych w opinii Komisji Rewizyjnej. 

Ad. 1 uwaga dotycząca limitu zobowiązań większego od limitu wydatków na realizację trzech 

przedsięwzięć. Skarbnik stwierdziła, że komisja  nic nowego nie wniosła, ponieważ uwaga była 

wykazana przez RIO w Poznaniu, co zostało uwzględnione w projekcie uchwały budżetowej na 

rok 2017 a szczególnie w WPF na lata 2017 – 2022. 

Ad. 2 Kolejna uwaga dotycząca podziału kwoty 30 tys. zł zaplanowanej w projekcie budżetu na 

organizacje pozarządowe. Skarbnik Gminy wyjaśniła, że środki są przyznawane na podstawie 

zgłaszanych projektów. Nie wiem kogo Państwo widzicie czy reprezentujecie? 

Przewodnicząca KR wyjaśniła, że komisja zaproponowała, aby ogólną kwotę 30 tys. zł podzielić  

następująco: 20 tys. zł na realizację zadań z zakresu sportu i 10 tys. zł na realizację zadań  

z zakresu kultury z uwzględnieniem w konkursie otwartym realizacji tych zadań. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że każdy może złożyć ofertę, ale jeżeli nikt nie zgłosi się na 

działalność z zakresu kultury?  

Radny Wojciech Raś powiedział, że można środki przesunąć. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że organizacje pozarządowe złożyły wnioski do projektu budżetu, 

aby zabezpieczyć środki na działalność pożytku publicznego. Dodała, że jeżeli radni mają 

konkretne zadanie tzn. że kogoś reprezentują to mogli złożyć zapotrzebowanie. Powtórzyła, że  

każdy może złożyć ofertę na konkurs otwarty pożytku publicznego w zakresie sportu  

i działalności kulturalnej. 

Radny Sebastian Nowaczyk zaznaczył, że nikogo nie reprezentują. 

Przewodnicząca KR dodała, że chodzi o rozszerzenie grantu na powierzenie zadań. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie programu współpracy  

z organizacjami pozarządowymi, w którym poszerzono priorytetowe zadania publiczne  

o  działalność kulturalną. 

Przewodnicząca KR wyjaśniła, że uchwalenie programu o współpracy z organizacjami 

pozarządowymi, gdzie działalność Urzędu to kierunki priorytetowe czyli sport, rekreacja  

i kultura, promocja i turystyka. Nikogo nie reprezentujemy. Nie interesują nas dotacje, o które 

złożyły wnioski poszczególne organizacje pozarządowe na jakieś tam zadania. Nam chodzi o to, 

aby rozszerzyć grant na powierzenie zadania otwartego tj. 20 tys. zł na realizację zadań  

z zakresu sportu i 10 tys. zł na realizację zadań z zakresu kultury. 

Wiceprzewodniczący powiedział, że uchwała w sprawie rocznego programu z organizacjami 

pozarządowymi obejmuje priorytetowe zadania publiczne i w tym jest kultura i sztuka.  

Skarbnik Gminy dodała, że szkoda iż komisja nie wniosła formalnego wniosku, który Rada 

mogła rozpatrzyć. 

Radny Bogdan Bożejewicz uważał, że wniosek można teraz uwzględnić, ponieważ dyskutujemy 

nad projektem uchwały budżetowej i możemy dokonać zmian. 

Przewodnicząca zaznaczyła, że praca Rady polega na pracy w komisjach, rozmawialiśmy na ten 

temat i nie było żadnej propozycji. Natomiast na sesji powinny już być gotowe materiały do 

uchwalenia. 

Wywiązała się dyskusja miedzy radnymi kto i kiedy może lub chciał złożyć wniosek a tego nie 

zrobił. 

Sekretarz Gminy złożył wniosek formalny, aby Skarbnik Gminy będąca przy głosie dokończyła 

wyjaśnienia odnośnie uwag KR.  

Skarbnik Gminy kontynuując wyjaśnienia powiedziała, że udzieliła odpowiedzi do punktu 1  

a punkt 2 nie ma w tej chwili uzasadnienia do projektu uchwały budżetowej. 

Ad. 3 wskaźnik zadłużenia zbliżający się do 30 %, zwraca się uwagę na zwiększenie dyscypliny 

finansowej oraz na bardziej dokładne przedstawianie sposobu pozyskania funduszy unijnych na 

pokrycie zaplanowanej realizacji zadań inwestycyjnych. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zadłużenie na koniec 2016 roku to 1.790.000,00 zł. 
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Ad. 4 Brak uchwały w sprawie opłaty adiacenckiej. 

Skarbnik stwierdziła, że w projekcie uchwały budżetowej nie ma mowy o opłacie adiacenckiej  

i w tym zakresie nie udzieli odpowiedzi. 

Ad. 5 . Komisja sugerowała, aby każde podwyżki za wywóz odpadów komunalnych były 

uchwalane do końca listopada roku budżetowego z planem na kolejny rok oraz zaproponowała 

zweryfikowanie stawek opłat na rok 2017. 

Skarbnik Gminy stwierdziła, że komisja wypracowuje na kolejną sesję wniosek na podwyżkę  

o 1,00 zł za wywóz odpadów komunalnych, ponieważ po stronie wydatków zaplanowano kwotę 

900 tys. zł a po stronie dochodów 680 tys. zł. 

Radny Sebastian Nowaczyk poprosił o wyjaśnienie, ponieważ nie orientuje się jeżeli chodzi  

o śmieci, mamy  inne dane w stosunku do tego, co było w ubiegłym roku, a tym, co mamy teraz? 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że na rok 2017 jest projekt budżetu i potem będzie budżet, ale 

wykonanie pokaże ile tak naprawdę środków będzie.  Mogę odpowiedzieć jak wyglądało w 2016 

roku mimo, że nie ma jeszcze sprawozdania, ale są wszystkie dane. Deklaracje często się 

zmieniają, ponieważ  ludzie codziennie kogoś odpisują niż dopisują. Często dokonują zmiany 

deklaracji z niesegregowanych na segregowane czyli zmniejsza się przypis, który na koniec roku 

wyliczono na 714 tys. zł  

Radny Sebastian Nowaczyk zapytał ile jest osób na śmieci segregowane? 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że w tej chwili nie odpowie, ponieważ nie ma takich danych na sesji, 

ale w każdej chwili może je udostępnić. 

Radny Sebastian Nowaczyk wyjaśnił, że ma dane, które otrzymał w ubiegłym roku przy 

określaniu stawki za odpady komunalne i przypis wychodzi w granicach 810 tys. zł.  Zapytał jak 

to się kształtuje, na podstawie czego został obliczony? 

Sekretarz Gminy odpowiedział, że codziennie zmieniają się deklaracje. 

Burmistrz dodał, że gmina Żerków ma średnio ok.10.500 mieszkańców i gdybyśmy wyliczyli 

przypis na tej podstawie to wyszłoby ok. 900 tys. zł. Mieszkańcy wyjeżdżają, niektórzy są 

zameldowani, ale ich nie ma, bo przebywają za granicą kraju. Deklaracja jest tak skonstruowana, 

że płaci się za osoby, które są na posesji. To nie są duże dochody. Pani Skarbnik mówiła, że nie 

należy czekać do końca roku, ale należy zweryfikować opłatę za śmieci już na początku roku. 

Podkreślił, że opłata za wywóz odpadów komunalnych jest najniższa w powiecie jarocińskim  

i nie pokryje wszystkich kosztów związanych z utrzymaniem gospodarki komunalnej. 

Przewodnicząca zwróciła uwagę, że poruszoną sprawę należy omówić na posiedzeniu komisji 

Rady. 

Radny Wojciech Ras przypomniał, że Przewodnicząca wywołała temat, że należy  dyskutować 

na komisjach. Stwierdził, że trudno powiedzieć czy materiały przekazane radnym na posiedzenie 

komisji są identyczne jak materiały przekazane w dniu sesji. Dlatego radni przed podjęciem 

jakiejkolwiek decyzji chcieliby uzyskać więcej informacji. Uznał, że temat rozbudowy 

kanalizacji na osiedlu w Żerkowie został słusznie uzasadniony. Radny poinformował, że 

chciałby jednak powrócić do tematu budowy sieci kanalizacyjnej w miejscowości Kamień- 

Ludwinów. Większość posesji w Ludwinowie została skanalizowana dzięki przydomowym 

oczyszczalniom ścieków, natomiast w Kamieniu nie zostały podjęte żadne działania. W związku 

z informacjami przedstawionymi przez Pana Burmistrza, że pojawią się środki unijne na budowę 

sieci kanalizacyjnych może warto by się zastanowić i pochylić nad tymi miejscowościami, gdzie 

mieszkańcy już żyją i od lat czekają, szukać takich rozwiązań żeby wreszcie tą kanalizację tam 

pobudować. Stwierdził, że najpierw powinno się pobudować kanalizację w takich właśnie 

miejscach jak np. Kamień, a nie na osiedlu, gdzie nie wiadomo ile osób kupi działki i zamieszka. 

Podkreślił, że nie chodzi o to żeby się kłócić tylko trzeba dbać o dobro mieszkańców. 

Burmistrz poinformował, że materiał odnośnie budowy kanalizacji na osiedlu po ostatnim 

posiedzeniu komisji został przekazany radnemu Sebastianowi Nowaczykowi. Kanalizacja  

w Żerkowie musi powstać zgodnie z zapisem zawartym w uchwale dotyczącym planu 

zagospodarowania tej części miasta, ponieważ należy to do zadań własnych gminy. Szanowni 

Państwo nie jestem przeciwny budowie gdziekolwiek kanalizacji. Wiem jakie były problemy  
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w Chrzanie, Stęgoszy czy w Bieździadowie. Podkreślił, że w tych miejscowościach również 

wszyscy chcieli, a jak sieć została wybudowana, to mieszkańcy mieli problem z przyłączaniem 

się. Burmistrz poinformował, że jeśli chodzi o opłaty adiacenckie to rzeczywiście w sąsiednich 

gminach podchodzą do tego tematu, ale wywołane uchwały, jednak nie zawsze są realizowane. 

Dodał, że chcąc naliczyć opłatę adiacencką w momencie polepszenia się warunków życia 

mieszkańca trzeba zrobić szereg wyliczeń i czasami zdarza się tak, że rzeczoznawcy trzeba 

więcej zapłacić niż moglibyśmy zyskać z opłaty adiacenckiej. Oprócz tego w uchwale  

o przygotowaniu planu zagospodarowania jest mowa o rencie planistycznej, gdzie ustala się 

stawkę procentową jednorazowej opłaty od wzrostu wartości nieruchomości terenów. Artykuł 

stosuje się w związku z uchwaleniem planu bądź jego zmianą. Jednak nikt również tego nie 

stosuje. Uważał, że do tematu można powrócić, jednak należy się dobrze na tym zastanowić. 

Sekretarz w odniesieniu do wypowiedzi radnego W. Rasia powiedział, że ma on rację, że 

decyzja została podjęta bez odwrotu, bo w Ludwinowie nigdy nie zostanie wybudowana sieć 

kanalizacyjna. Jeżeli mieszkańcy otrzymali dofinansowanie na przydomowe oczyszczalnie 

ścieków, to Gmina w żaden sposób nie może go zmusić do podłączenia się. Decyzja o zmianie 

granic aglomeracji była podjęta przez Radę, ponieważ zgodnie z wymogami, aby pozyskać 

środki unijne konieczne jest 120 osób na 1/km. Dodał, że z informacji jakie posiada mieszkańcy 

Ludwinowa są zadowoleni, że mogli wybudować przydomowe oczyszczalnie ścieków. 

Poinformował, że uchwalona opłata adiacencka będzie obowiązywać na terenie całej gminy, 

gdzie została wybudowana jakakolwiek infrastruktura (sieć wodociągowa, sieć kanalizacyjna, 

droga). Nie ma możliwości, aby wprowadzić taką opłatę, która będzie obowiązywała tylko 

mieszkańców Żerkowa na nowo skanalizowanych działkach. Jest to kolejny podatek nakładany 

na mieszkańców i wszystko jest związane z podjęciem uchwały. 

Radny Sebastian Nowaczyk – mi chodzi o to, że jeżeli są  działki, gdzie ktoś ma działkę  

o powierzchni 1 ha i teraz będzie ją sprzedawał, to jest coś nie tak, bo my robimy infrastrukturę 

dla jednej osoby. Dodał, że wartość działki wzrośnie i tylko chodzi o takie zasady. Podkreślił, że 

najważniejsze żeby to wszystko jakoś logicznie poukładać. 

Sekretarz powiedział, że radnemu S. Nowaczykowi raczej chodzi o rentę planistyczną, która  

w przypadku podziału i sprzedaży działek zobowiązuje do uiszczenia opłaty. Jednak ponownie 

wiąże się to z zleceniem na oszacowania działki przez rzeczoznawcę.  Dodał, że gminie zależy 

na tym, aby jak najwięcej osób wybudowało się na osiedlu w Żerkowie i dlatego powinny być 

stworzone do tego warunki. 

Burmistrz  wyjaśnił, że było trzech właścicieli, którzy sprzedawali działki. Przyrost wartości 

obliczony przez rzeczoznawcę był zerowy. Cała dokumentacja jest w Gminie do wglądu. 

Powiedział, że mamy być prorodzinni i robić wszystko, aby gmina nie pustoszała, ale cały czas 

się rozwijała. Należy sobie zdawać sprawę, że nie wszystkie życzenia mieszkańców  

i organizacji udaje się zrealizować w budżecie, jednak Gmina dokłada wszelkich starań, aby tak 

było. Budżet został tak skomponowany, aby wszystko co najważniejsze było ujęte. Burmistrz 

powiedział, że Gmina Żerków składała dofinansowanie na budowę drogi gminnej Lisew-

Ludwinów. Znaleźliśmy się na 11 miejscu, przyznano dofinansowanie w kwocie 900 tys. zł. 

Powiat Jarociński znalazł się na pozycji 9, dzięki czemu otrzymał 3 mln przy 9 mln kosztorysie 

inwestorskim. Wojewoda Wielkopolski na przebudowę dróg gminnych i powiatowych 

przeznaczył 64 mln zł. Zaznaczył, że nikt, kto zwrócił się o dofinansowanie przydomowych 

oczyszczalni ścieków nie został bez pomocy gminy. 

Wojciech Raś - czy jest jakiś pomysł na kanalizację w  Kamieniu? 

Burmistrz odpowiedział, że nie wycofuje się z tego, aby w Kamieniu została zrobiona 

przyblokowa oczyszczalnia ścieków. W bieżącym roku został wywołany plan zagospodarowania 

działek i ANR zwróciła się z wnioskiem o przedstawienie projektu podziału działki  

w Kamieniu.. Sprawa jest cały czas w toku realizacji. 

Radny Bogdan Bożejewicz odniósł się do wypowiedzi Burmistrza, że mieszkańcy wsi nie chcieli 

podłączyć się do sieci kanalizacyjnej, po czym zapytał czy Burmistrz ma pewność, że się 

podłączą w Żerkowie i będą płacić świadomie?    
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Burmistrz odpowiedział, że nie będą mieli innego wyjścia. 

Radny Bogdan Bożejewicz – wyjaśnił, że trzeba pamiętać, iż przydomowe oczyszczalnie 

ścieków nie mają większej żywotności niż 20 lat. Jako przykład podał sołtysa z Bieździadowa, 

który posiadał taką oczyszczalnię, jednak w momencie budowy sieci kanalizacyjnej zrezygnował 

z niej.  

Burmistrz – nie jest to mój wymysł, wszystko zostało dopuszczone przez Ministerstwo Ochrony 

Środowiska. Oczyszczalnia sołtysa z Bieździadowa była pierwszą oczyszczalnią, która powstała 

na terenie naszej gminy i funkcjonowała bardzo długo. Trzeba pamiętać o odpowiednim 

użytkowaniu przydomowych oczyszczalni a z pewnością wszystko będzie funkcjonowało  

w należytym porządku. 

Radny Wojciech Raś zwrócił się z wnioskiem o umożliwienie przed podjęciem uchwały wglądu 

do dokumentów dotyczących budowy sieci kanalizacyjnej na osiedlu w Żerkowie. Zwrócił 

uwagę na to, że inwestycja związana z budową placu zabaw na osiedlu pochłania zbyt dużo 

środków. 

Przewodnicząca zarządziła 5 minutową przerwę w obradach. 

Po przerwie Przewodnicząca przeszła do dalszej dyskusji nad projektem uchwały budżetowej  

i zwróciła się z pytaniem do Pani Skarbnik – w związku z zarzutem radnego W. Rasia ,proszę 

powiedzieć jaka jest różnica między tym projektem a poprzednim?  

Skarbnik wyjaśniła, że ogółem ani dochody ani wydatki się nie zmieniły tylko zostały 

przesunięte z wydatków bieżących na wydatki inwestycyjne. Przewodniczący KPiForazO,KiW  

z Zagranicą w opinii o projekcie budżetu na rok 2017 przedstawił jakie to są zmiany. Wydatki 

bieżące zmniejszono  o 100.000,00 zł (woda), 200.000,00 zł (drogownictwo) i 200.000,00 zł  

(oświata), które przesunięto na wydatki inwestycyjne na realizację projektu w Żerkowie  

a dotyczy budowy boiska. Dokonano także zmian w ramach działu 750 rozdział 75023 - 

zmieniono paragraf 4300 o 10.000,00 zł a wprowadzono paragraf 4309 w związku ze staraniem 

się o środki zewnętrzne na realizację projektu.  

W dziale 900- Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – kwotę 5.000,00 zł przesunięto  

z opłat za energię na dotacje dla schroniska zwierząt. 

Przewodnicząca KR zadała pytanie odnośnie kwoty 30 tys. zł zaplanowanej w projekcie uchwały 

budżetowej na organizacje pożytku publicznego, czy pan Burmistrz będzie decydował o podziale 

środków?  Uważała, że przez wiele lat były środki przeznaczane tylko na sport, to dlaczego teraz 

nie maja iść na kulturę? 

Sekretarz Gminy odpowiedział, że  program jest uchwalony na bardzo szeroko rozumianą 

kulturę i sport. Można tam zakwalifikować bardzo dużo zadań zlecanych organizacjom, jednak 

ostatecznym decydentem jest Pan Burmistrz. Ogłaszając konkurs. Pan Burmistrz decyduje jakie 

zadania chce zlecić organizacjom pozarządowym. Wspomniał, że według niego startujące 

dotychczas w konkursie organizacje będą pokrzywdzone. 

Przewodnicząca KR powiedział, że chodziło jej o to czy będzie taki konkurs ogłoszony. Dodała, 

że wydaje jej się, że nie będzie tak jak mówi Pan Sekretarz i nie uważa, że inne organizacje będą 

pokrzywdzone. Jeśli chodzi o dofinansowanie kultury we wnioskach składanych do 30 września 

również pojawił się wniosek Fundacji Alter Ego. 

Sekretarz powiedział jak wygląda procedura składania wniosków o dofinansowanie organizacji 

pozarządowych. Natomiast temat poruszony przez radną E. Marek-Skibę dotyczy zupełnie 

innych wniosków.  

Radny Bogdan Bożejewicz odniósł się do wypowiedzi Sekretarza, który powiedział, że to 

Burmistrz ostatecznie decyduje, jednak najpierw Rada musi uchwalić środki. 

Radny Sebastian Nowaczyk powiedział, że według niego dobrze byłoby „wypuścić” trochę 

środków gminnych na zewnątrz, ponieważ społeczeństwo najlepiej wie co potrzebuje. 

Radna Maria Sołtysiak zaproponowała uchwalenie funduszu sołeckiego i każda wieś najlepiej 

będzie wiedziała na co przeznaczyć środki.  
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Sekretarz wyjaśnił, że uchwalenie funduszu sołeckiego nic nie daje bo w projekcie budżetu 

muszą być uchwalone środki na organizacje pozarządowe. Wszystko wiąże się z tym ile Rada 

zabezpieczy środków na ten cel. 

Burmistrz wyjaśnił, że wszystkie działania mają na celu podniesienie aktywności społeczeństwa. 

Stwierdził, że jeżeli chodzi o „Park Niezwykły”, o którym wspomniał radny W. Raś należy być 

konsekwentnym w kwestii, że będzie to realizowane. Na obecną chwilę zostało zrobione boisko  

i plac zabaw w najbliższym czasie trzeba podjąć wszystkie działania, aby obiekt dopuścić do 

użytku. Reszta będzie robiona w miarę możliwości finansowych. Powstaje dylemat czy 

ostatecznie kończyć „Park Niezwykły” czy  środki przeznaczyć na promocję osoby 

J.Steinhardta, ponieważ może to nam pomóc w wypromowaniu Żerkowa i w wzmożeniu ruchu 

turystycznego w Gminie. Dane zawarte w budżecie dotyczące zamierzeń inwestycyjnych są 

przyjęte według kosztorysów inwestorskich. Projektanci zawsze są proszeni, aby robili ceny 

takie, jakie w danym regionie i w danych inwestycjach były odbiciem przetargu. 

Radny Sebastian Nowaczyk – jestem za tym aby coś takiego powstawało, ale trzeba pamiętać 

również przy tak dużej inwestycji, że mieszkańcy np. Lubini Małej od 25 lat czekają na chodnik. 

Stwierdził, że środki na budowę „Parku Niezwykłego” raz się pojawiały w budżecie, a raz 

znikały w związku z tym można wyjść z założenia, że nie mamy złożonego budżetu. Dążę do 

tego żeby wszystko było zaplanowane, jeśli coś planujemy na 1,7 mln to niech rzeczywiście to 

tyle kosztuje. 

Burmistrz powiedział, że temat dotyczący zakresu prac w „Parku Niezwykłym” można 

przedyskutować  na kolejnym spotkaniu. Nie musimy wszystkiego robić od razu, najważniejsze 

żeby zrobić minimum potrzebne do tego, aby Park mógł funkcjonować. 

Radny Bogdan Bożejewicz zaznaczył, że jest za tym aby budować place zabaw, ale nie jest do 

końca przekonany czy Disneyland w Żerkowie jest potrzebny. 

Burmistrz – to nie jest Disneyland, to jest plac zabaw, obiekt, który nie będzie już dalej 

rozbudowywany. Jest to zrobione według dzisiejszych standardów. Ja pokażę Państwu te 200 

podpisów mieszkańców, które były. Niektórzy z Państwa też za tym byliście mówicie, że 

Burmistrz nic nie robi, a teraz jak coś jest robione to mamy się wycofywać. Trzeba to skończyć. 

Planuje się budowę placu zabaw w Komorzu Przybysławskim i w Szczonowie.  

Radny Janusz Szóstek powiedział, że wszyscy pamiętają jak były zbierane podpisy przez 

mieszkańców pod petycją o budowę placu zabaw. Należy się cieszyć, że teren został 

uporządkowany i takie miejsce w końcu powstało. „Park Niezwykły” będzie wizytówką miasta. 

Wiceprzewodniczący Grzegorz Andraszak wyjaśnił, że starania mieszkańców trwały około 4-5 

lat. Zawsze brakowało pieniędzy żeby zrealizować tą inwestycję. Jednak w końcu nadszedł 

moment, gdzie mieszkańcy będą mieli miejsce, w którym będzie można się zrelaksować. 

Radny Janusz Szóstek powiedział, że jeżeli ANR przekaże grunt w Kamieniu to Rada również 

poszuka środków, aby zbudować tam plac zabaw. 

Burmistrz – wszystko już jest w tej kwestii bliżej niż dalej. 

Skarbnik powiedziała, że wniosek radnego S. Nowaczyka dotyczący budowy chodnika w Lubini 

Małej został wyszczególniony w budżecie. 

Radny Sebastian Nowaczyk – czy kwoty dotyczące budowy kanalizacji są kwotami 

budżetowymi czy przetargowymi? 

Burmistrz – ani jedne, ani drugie, jest mniej. Wszystko powinno się zamknąć w milionie złotych  

i dalej będziemy myśleć. Jeżeli uda się załatwić dofinansowanie, to środków zostanie. 

Powiedział, że należy pamiętać o tym, iż 3,5 mln zł trzeba dołożyć do budowy drogi Powiatowi 

Jarocińskiemu. Tworząc budżet myśli się o wszystkich i wszystkim. 

Przewodnicząca – bardzo się cieszę, że dyskusja miała miejsce, ale tak jak mówiłam na początku 

starajmy się dyskutować na komisjach. 

 

5) głosowanie uchwały. 

Wobec braku dalszych uwag Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały 

budżetowej na 2017 rok w obecności 14 radnych na sali.   
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Przewodnicząca stwierdziła, że Uchwałę Nr XVIII/134/16 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia  

28 grudnia 2016 r. w sprawie uchwały budżetowej na 2017 rok przyjęto jednogłośnie: 14 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów  „wstrzymujący się”, w stanowiącą  załącznik nr 17 do 

protokołu . 

Burmistrz podziękował radnym za jednogłośne przyjęcie uchwały budżetowej na 2017 rok. 

Powiedział, że temat ulicy Wodnej w Chrzanie zostanie rozpatrzony i zostaną podjęte wszelkie 

starania, aby poprawić jakość nawierzchni. Burmistrz poinformował, że również trwają prace 

nad przygotowaniem dokumentacji na ulicę Akacjową w Chrzanie. Burmistrz podsumowując 

powiedział: jestem otwarty na wszelkie propozycje i nie zapominam o nikim. 

 

Punkt  9 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych: 

Burmistrz odpowiedział radnej Marii Sołtysiak odnośnie kursów autobusowych, na ternie 

miejscowości Chrzan, Stęgosz, Bieździadów, Pawłowice, że na obecną chwilę nikt nie posiada 

żadnych formalnych informacji. Wiadomo tylko, że Jarocińskie Linie Autobusowe nie sprzedają 

biletów na linie w Gminie Żerków. Burmistrz wyjaśnił, że przeprowadził rozmowy, że przewozy 

na terenie Gminy będzie obsługiwała lokalna firma, jednak najpierw musi załatwić wszelkie 

formalności z tym związane. Przewoźnik złożył wniosek o wyrażenie zgody na korzystanie  

z przystanków. Rozpoczęcie kursów planuje po 6 stycznia 2017 roku, jednak będą to kursy 

komercyjne, które pozwolą przewoźnikowi na zamknięcie się we własnych kosztach. Będzie 

zapewniony dojazd do szkół i ze szkół. Trudno powiedzieć jakie zmiany nastąpią w najbliższym 

czasie, ponieważ Ustawa o zbiorowym transporcie drogowym musi zostać poprawiona. 

Najprawdopodobniej w nadchodzącym roku zacznie również kursować szynobus na trasie 

Września-Jarocin. 

Radna Maria Sołtysiak – czy jeśli pan Grzelak będzie wykonywał kursy, to rozkład jazdy 

pozostanie bez zmian? 

Burmistrz poinformował, że na obecną chwilę Wydział Komunikacji w Starostwie Powiatowym 

nie wie o formalnym wycofaniu się JLA, w związku z tym nowy rozkład jazdy tworzony będzie 

na bazie poprzedniego. Jednak JLA oficjalnie się do tej pory nie wycofało tylko wstrzymało 

sprzedaż biletów. 

Radny Sebastian Nowaczyk- jakie są szanse na wpisanie dwóch przewoźników w tym Pana 

Grzelaka jako przewoźnika w Powiecie, jako konkurencyjną firmę? 

Burmistrz powiedział, że do tej pory Gmina nie dopłacała nikomu do przewozów. JLA 

zaproponowały, że będą obsługiwały przewozy na terenie Gminy Zerków, jednak konieczne 

będzie dofinansowanie. Na takie rozwiązanie zdecydowała się Gmina Nowe Miasto i Gmina 

Kotlin. 

Radna Ewa Kubacka powiedziała, że z informacji jakie uzyskała od mieszkańców wynika, że 

uczniowie kończą lekcje o godzinie 19:00 w związku z tym przydałby się późniejszy kurs  

z Jarocina.  

Sekretarz poinformował, że Gmina nie została oficjalnie poinformowana o rezygnacji ze 

świadczenia usług JLA. Wszystkie informacje jakie posiadamy wynikają z artykułu w „Gazecie 

Jarocińskiej” oraz komunikatu na stronie internetowej. Najważniejszym pierwszoplanowym 

zadaniem jest zabezpieczenie dojazdów młodzieży do szkół. W odpowiedzi na pytanie radnego 

S. Nowaczyka Sekretarz powiedział, że jeśli chodzi o dwóch przewoźników to na obecną chwilę 

nic nie wiadomo, ponieważ wprowadzenie ustawy zostało przesunięte o rok. W planie 

powiatowym było zawarte, że Powiat mają obsługiwać Jarocińskie Linie Autobusowe, jednak 

jak ostatecznie będzie trudno na obecną chwilę powiedzieć. 

Radny Sebastian Nowaczyk – a dlaczego Powiat tego nie organizuje? 

Burmistrz poinformował, że wg starej ustawy Powiat staje się organizatorem transportu 

publicznego na terenie powiatu. Powiat zlecił opracowanie planu transportowego dla całego 

powiatu i określił główne kierunki zgodnie z zapisami w ustawie. Powiat ma zapewnić transport 

ze stolic Powiatu do stolic gmin. Wójt czy burmistrz może również być organizatorem transportu 

jednak tylko na terenie własnej gminy. Problem powstaje w tym momencie z dowozem 
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młodzieży do szkół do Jarocina czy Tarzec, jednak wszystkiego nie da się pogodzić. Pan 

Starosta opracował plan transportu, gmina Żerków i Jaraczewo wnioskowały, aby powstała 

konkurencja. Powiat powierzył realizację tego zadania Gminie Jarocin, która ma swój zakład 

Jarocińskie Linie Autobusowe. Interesem dla gminy jest, aby autobusy kursowały, ale budżet 

gminy nie dokładał. Ustawodawca ma pole do działania i miejmy nadzieję, że wszystko zostanie 

pomyślnie rozwiązane. 

Burmistrz podziękował pani harcmistrz za przybycie i udział wraz z harcerzami  

w uroczystym uczczeniu 98 rocznicy Powstania Wielkopolskiego w dniu 27 grudnia 2016r. 

Przeprosił, że nie zostali wymienieni podczas podziękowań na rynku. Dodał, że dzieci ze szkoły 

również zaprezentowały się bardzo ładnie. Burmistrz podkreślił, że bardzo dużo mieszkańców 

wzięło udział w uroczystości. 

Radna Ewa Marek-Skiba podziękowała w imieniu harcerzy.    

  

Punkt  10 – Wolne głosy, wnioski i komunikaty. 

Radna Ewa Marek-Skiba zapytała kiedy będą odbierane śmieci w Żerkowie?  

Sekretarz Gminy odpowiedział, że śmieci będą odbierane 10 stycznia w Żerkowie i 11 na 

wsiach. Harmonogram odbioru dostępny jest na stronie internetowej Urzędu, do sołtysów zostały 

przekazane kurendy. 

Burmistrz dodał, że odbyły się dwa przetargi i były dwa odwołania. Jednak zgodnie ze zmianą  

w prawie zamówień publicznych każdy ma prawo do odwołania na każdym etapie przetargu. 

Przewodnicząca złożyła życzenia na  nadchodzący Nowy Rok 2017, żeby przyniósł wiele 

dobrego oraz był bogaty w owocną pracę i aby podejmowanie decyzji odbywało się spokoju, 

zrozumieniu, tolerancji a wypracowane wspólnie zadania były dobrem ogólnym. 

Przewodnicząca poinformował, że została również poproszona o przekazanie życzeń od radnego 

powiatowego mianowicie owocnej współpracy między radnymi powiatowymi a radnymi Rady 

Miejskiej Żerkowa oraz samych wspaniałych dni, spełnienia marzeń.  

Burmistrz dołączył się do życzeń, życząc wszystkiego najlepszego, aby każdy był zadowolony 

ze swojej pracy na rzecz społeczeństwa. 

 

Punkt  11 – Zamknięcie obrad sesji. 

Dziękując wszystkim za udział Przewodnicząca zamknęła XVIII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 

 

 

 

PROTOKOŁOWAŁA:                                                     PRZEWODNICZYŁA: 

Teresa Szablewska      Przewodnicząca Rady Miejskiej            

Żerkowa  

 

   / - /  Barbara Urbańska 

 


